

In a tough climate, members help 177 candidates 'Over the Top'!

In a challenging political environment, CUPE activists across Ontario helped elect 177 Mayors, Municipal Councillors and School Board Trustees in municipal and school board elections.

"Our members mobilized, got educated, learned campaign skills and executed on election day. They did all of this despite one of the most difficult environments for public sector workers in the last decade," said CUPE Ontario President Fred Hahn.

Equally important, CUPE continued to build strength in 'on-the-ground' capacity. During the election period, members across Ontario developed the tools they'll need to make a difference when the Provincial election takes place a year from now. A Federal election is also expected between now and the Provincial election. "In a very tough climate, we held our own and progressive candidates got elected as a strong voice to defend public services," said Hahn. "Our members helped to make that happen and we are very proud of that, but we also need to recognize that the attention being paid to the Mayor's election in Toronto means we must work harder to reach out during a time when a lot of voters are very concerned about their future," he added.



In Windsor, years of teaming up with the local newspaper to attack CUPE members is finally catching up with Mayor Eddie Francis, whose support fell by more than 20 per cent from the previous election. And even with all the focus on the election of a new mayor in Toronto, CUPE members helped elect progressive candidates in traditionally conservative wards, maintaining the balance of pro-public services voices on Toronto Council. As well, members and activists successfully defended progressive councillors and trustees who are committed to the public services their communities rely on. And in the midst of challenges, labour-endorsed candidates for school trustees performed very well in many areas. In Hamilton-Wentworth, all five endorsed candidates for public board Trustee were elected or re-elected. In London, two of three endorsed candidates for Catholic board prevailed.

Organizers reported that the level of coordination throughout the entire union was better than any in recent memory, with upwards of 50 member book-offs from CUPE Ontario teaming up with volunteer activists to fan out across the province, dramatically increase member-to-member contact and to volunteer on endorsed candidates. Using skills obtained earlier at CLC and OFL-organized campaign schools, these activists were able to effectively motivate more members to be involved, and ultimately to canvass, organize and get out to vote on election day. CUPE members spent the summer developing skills, building networks with one another and the community, and coordinating activities to put as many CUPE and local Labour Council-endorsed candidates into office as possible when election day arrived on October 25.

Hahn called on all CUPE members in Ontario to remain politically engaged and to recognize political challenges facing the Labour movement and other progressive forces. He urged members to see the election of Rob Ford in Toronto and the recent gains by the U.S. 'Tea Party' movement as a call to mobilization for the union and not evidence of a hard rightward turn by the voting public. "We need to continue to defend quality public services and reaching out to our neighbours and family members. And we must continually remind the people who were elected on October 25 of our members' commitment to their communities, the importance of the public services they deliver, and the ever-present demands from the public for quality services in those communities," he said.

Success! Simcoe Surge sweeps out Site 41 Supporters



What a difference a year makes.

Last summer, Simcoe County Council was poised to begin work on a landfill atop Site 41, one of the purest sources of water in the world.

Only a concerted effort by a coalition of local First Nations groups, farmers, concerned local residents, the Council of Canadians and CUPE Ontario put the brakes on the project.

That effort paid major dividends on election day, with voters ejecting Tony Guergis, who sought re-election as Mayor of Springwater and his brother David, who was seeking re-election as Mayor of nearby Essa.

The Guergis family were major supporters of the dump plan. The Toronto Star attributed their defeats to the controversy surrounding Site 41.

After Oct. 25—What Every Member Can Do After the Election

Don't let all the hard work done in the Municipal and School Board elections fade away! Building on that foundation began on October 26, the day after the election. CUPE members need to stay engaged with municipal politics between now and the next Municipal Election. That's the only way pro-public services politicians at municipal councils and school boards will know there are voices behind them supporting our communities and the public services people rely on.

Here are some of the things you can do between now and the next election:

- Ensure accountability by attending council, committee and board meetings.
- Work with your CUPE Council and/or Labour Council to share these responsibilities and all the information that you learn.
- Organize regular meetings with Labour Council-endorsed incumbents to highlight concerns, identify problems and propose solutions.
- Encourage your fellow CUPE members to stay involved and engaged in the political process. Through connections at CUPE Councils, Labour Councils and Sectoral meetings.
- Keep your skills sharp! Get active now in preparation for the upcoming Provincial Election next fall and the Federal Election expected to take place in the Spring.
- Visit our website at www.cupe.on.ca to keep up-to-date on upcoming events, educational opportunities and action alerts.

Malgré un climat difficile, les membres aident 177 candidats à se faire élire !

Dans un contexte politique exigeant, les militants SCFP de l'ensemble de l'Ontario ont contribué à faire élire 177 maires, conseillers municipaux et conseillers scolaires lors des récentes élections municipales et scolaires. « Nos membres se sont mobilisés, se sont informés, ont acquis des compétences en matière de campagne électorale et ont répondu présent le jour de l'élection. Ils ont fait tout ça malgré un contexte politique particulier, sans doute le plus difficile pour les travailleurs du secteur public depuis le début de la décennie », a déclaré le président du SCFP Ontario, Fred Hahn.



Tout aussi important, le SCFP a continué à bâtir sa capacité sur le terrain. Au cours de cette période électorale, les membres de partout en Ontario ont mis au point les outils dont ils se serviront pour faire la différence lors de la prochaine élection provinciale, dans un an. De l'avis de plusieurs, une élection fédérale devrait aussi avoir lieu d'ici la prochaine campagne provinciale. « Dans ce climat difficile, les candidats issus de nos rangs et les autres candidats progressistes ont été élus à titre de fervents défenseurs des services publics, a dit M. Hahn. Nos membres ont contribué à ces réussites et nous en sommes très fiers, mais nous devons aussi reconnaître que l'attention accordée à l'élection du maire de Toronto signifie que nous devons travailler encore plus fort pour rejoindre les gens en ces temps où les électeurs sont de plus en plus préoccupés par leur avenir. »

À Windsor, des années de collusion avec le journal local pour mener des attaques contre le SCFP ont fini par rattraper le maire Eddie Francis dont les appuis ont fondu de plus de 20 % depuis la dernière élection. Toute l'attention était concentrée sur l'élection du nouveau maire, mais à Toronto, le SCFP a tout de même contribué à l'élection de candidats progressistes dans des quartiers traditionnellement conservateurs, assurant ainsi une représentation équilibrée des voix favorables à la défense des services publics au sein du conseil. De plus, nos membres et militants ont défendu avec succès les conseillers progressistes déterminés à défendre les services publics sur lesquels les collectivités se fient. Et dans ce contexte difficile, les candidats aux postes de conseillers scolaires appuyés par le mouvement syndical ont aussi réussi à tirer leur épingle du jeu dans plusieurs régions. À Hamilton-Wentworth, les 5 candidats conseillers appuyés par les syndicats ont été élus ou réélus. À London, 2 des 3 candidats au conseil scolaire catholique soutenus par les syndicats ont remporté la course.

Les organisateurs rapportent que le niveau de coordination dans l'ensemble du syndicat a été meilleur que jamais, alors que plus de 50 membres ont obtenu une libération du SCFP Ontario afin de faire équipe avec des militants bénévoles pour toucher l'ensemble de la province, augmenter considérablement les contacts de membre à membre et travailler comme bénévoles aux campagnes des candidats bénéficiant de l'appui des syndicats. En ayant recours aux compétences acquises dans les écoles de campagne mises sur pied par le CTC et la FTO, ces militants ont été en mesure de susciter l'engagement d'un plus grand nombre de membres et donc de faire plus de porte à porte, d'être mieux organisés et de faire sortir le vote le jour de l'élection. Les membres du SCFP ont passé l'été à acquérir des compétences, à créer des réseaux entre eux et avec la collectivité et à coordonner des activités destinées à faire élire le plus grand nombre possible de candidats soutenus par le SCFP et le Conseil local du travail le 25 avril, jour de l'élection. Fred Hahn a demandé à tous les membres du SCFP en Ontario de maintenir leur engagement politique et de demeurer à l'affût des défis qui attendent le mouvement syndical et les autres forces progressistes. Il a instamment demandé à ses membres de voir l'élection de Rob Ford à la mairie de Toronto et la montée du Tea Party aux États-Unis comme un appel à la mobilisation et non comme la preuve que l'électorat a résolument effectué un virage à droite. « Nous devons continuer à défendre des services publics de qualité et poursuivre la sensibilisation de nos voisins et membres de notre famille. Et nous devons continuellement rappeler aux gens qui ont été élus le 25 octobre l'engagement de nos membres dans leurs collectivités, l'importance de défendre les services publics qu'ils assurent et la demande toujours présente du public pour des services publics de qualité dans nos collectivités », a dit Fred Hahn.

Victoire ! À Simcoe, les partisans du Site 41 sont expulsés



Quelle différence fait une année !

L'été dernier, le conseil municipal du Comté de Simcoe était déterminé à entreprendre les travaux d'aménagement d'un site d'enfouissement situé tout juste au-dessus du Site 41, l'une des sources d'eau les plus pures du monde.

Les efforts concertés d'une coalition formée de groupes des Premières Nations de la région, de cultivateurs, de résidents inquiets, du Conseil des Canadiens et du SFCP Ontario ont

toutefois réussi à freiner ce projet. Ces efforts ont payé d'importants dividendes le jour de l'élection, puisque les électeurs ont montré la porte à Tony Guergis qui tentait d'être réélu à la mairie de Springwater et à son frère David qui sollicitait le renouvellement de son mandat de maire de la ville voisine d'Essa. Les membres de la famille Guergis étaient de grands partisans du projet de site d'enfouissement. Le Toronto Star a attribué leur défaite à la controverse entourant le projet du Site 41.

L'après 25 octobre – Ce que chaque membre peut faire après l'élection.

Ne laissons pas tout le travail effectué dans le cadre de ces élections scolaires et municipales devenir un simple souvenir. Dès le 26 octobre, nous avons commencé à bâtir sur ces fondations. Les membres du SFCP doivent maintenir leur engagement dans les affaires de politique municipale jusqu'aux prochaines élections municipales. C'est la seule façon de faire savoir aux hommes et femmes politiques des conseils municipaux et scolaires que des voix continueront de se faire entendre en soutien à nos collectivités et aux services publics dont les gens ont besoin.

Voici certaines choses que vous pouvez faire entre maintenant et la prochaine élection :

- Assurer la reddition de comptes en assistant aux réunions des conseils scolaire et municipal et des comités.
- Travailler avec votre Conseil SFCP et/ou votre Conseil du travail au partage de cette responsabilité et de toutes les informations que vous y apprendrez.
- Organiser sur une base régulière des rencontres avec les maires et conseillers qui ont bénéficié de l'appui du mouvement syndical afin de les informer de vos préoccupations, de les aider à identifier les problèmes et de leur proposer des solutions.
- Encourager vos collègues membres du SFCP à demeurer engagés dans le processus politique, par le biais des Conseils SFCP, des Conseils du travail et des rencontres sectorielles.
- Préserver vos compétences en commençant dès maintenant à vous préparer en vue de l'élection provinciale qui aura lieu l'automne prochain et de l'élection fédérale attendue possiblement pour le printemps.
- Se rendre sur notre site Web à www.cupe.on.ca afin de demeurer informés des événements à venir, des occasions de formation et des alertes.

2010 Elections Candidates / candidats d'élections (1/6)

Ajax	
Ward 3 Councilor /Conseiller	Joanne Dies
<i>Durham Catholic District School Board Trustees: / Conseiller du Conseil scolaire catholique du district de Durham:</i>	
Town of Ajax	Karen Valentine
Wards / Quartiers 3 & 4	Donna Edwards

Algoma & Manitolin	
<i>City of Elliot Lake / Ville d'Elliot Lake</i>	
Mayor / maire	Rick Hamilton

Belleville	
Councillor, Ward 1	Pat Culhane
Trustee / Conseil scolaire, Hastings Prince Edward DSB	Dave Patterson

Bluewater	
<i>Bluewater District School Board Trustees / Conseillers du Conseil scolaire du district de Bluewater:</i>	
Town of Kincardine / Town- ship of Huron-Kinloss	Jan Johnstone (Acclaimed)
Town of Saugeen Shores / Township of Arran-Elderslie	Kevin Larson (Acclaimed)

Brampton	
<i>Peel District School Board Trustees: / Conseillers du Conseil scolaires du district de Peel:</i>	
Wards / Quartiers 2 & 6	Suzanne Nurse

County of Brant	
Ward / Quartier 3	Murray Powell
Councillor /Conseiller	

Brock	
Mayor / maire	Larry O'Connor
Ward / Quartier 4	Keith Shier
Councillor /Conseiller	
<i>Public District School Board Trustees: Conseillers du Conseil scolaire de district Public</i>	
Townships of	Joe Allin
Uxbridge and Brock	

Cambridge	
<i>Councillors / Conseillers:</i>	
Ward / Quartier 2	Rick Cowsill
Ward / Quartier 5	Pam Wolf
Public School Board: / Conseil scolaire public :	Colin Harrington Andrea Mitchell
Catholic School Board: / conseil catholique :	Manuel da Silva Wendy Price Peter Reitmeier

Cavan Monaghan	
Councillor / Conseiller	Lynda Todd
Millbrook Ward / Quartier	

Clarington	
Mayor / maire	Adrian Foster
Wards / Quartiers 3 & 4	Willie Woo
Regional Councilor / Conseiller régional	
Ward / Quartiers 3	Corinna Traill
Local Councilor / Conseiller	

Collingwood	
Mayor / maire	Sandra Cooper

Grimbsy	
Alderman Ward / Quartier 1	Steve Berry

2010 Elections Candidates / candidats d'élections (2/6)

Grimbsy (cont'd)	
District School Board of Niagara Trustee: / Conseil scolaire du district de Niagara:	Cheryl Scott
Guelph	
Mayor	Karen Farbridge
Ward / Quartier 3 Councillors / Conseillers	June Hofland Maggie Laidlaw
Ward / Quartier 5 Councillors / Conseillers	Leanne Piper Lise Burcher
Upper Grand District School Board Trustees: Conseiller du Conseil scolaire catholique du district de Upper Grand :	
Ward / Quartiers 1 & 5	Linda Busuttil
Hamilton	
Councillors / Conseillers:	
Ward / Quartier 1	Brian McHattie
Ward / Quartier 4	Sam Merulla
Ward / Quartier 7	Scott Duvall
Ward / Quartier 11	Brenda Johnson
District School Board Trustees / Conseillers du Conseil scolaire:	
Ward / Quartier 3	Tim Simmons
Ward / Quartier 8	Wes Hicks
Ward / Quartier 9 & 10	Robert Barlow
Ward / Quartier 11 & 12	Alex Johnstone
Ward / Quartier 13	Jessica Brennan
Kapuskasing	
Councilor / Conseiller	Émilie Lemieux

Kenora	
Mayor / maire	David S. Canfield
Councillors-at-large / Conseillers élus par la population générale	Charito Drinkwalter Sharon Smith
Kingston	
Councillors / Conseillers:	
Portsmouth District	Liz Schell
Williamsville District	Jim Neill
Sydenham District	Bill Glover
King's Town District	Rob Hutchinson
Kitchener	
Councillors / Conseillers:	
Ward / Quartier 10	Daniel Glenn- Graham
Regional Council / Conseiller régional	Tom Galloway
<i>Public District School Board Trustees: / Conseillers du Conseil scolaire de district Public:</i>	Margaret Johnston Ted Martin Kathi Smith
London	
Councillors / Conseillers:	
Ward / Quartier 2	Bill Armstrong
Ward / Quartier 5	Joni Baechler
Ward / Quartier 6	Nancy Branscombe
Ward / Quartier 7	Matt Brown
Ward / Quartier 12	Harold Usher
Ward / Quartier 13	Judy Bryant

2010 Elections Candidates / candidats d'élections (3/6)

London (cont'd)	
Catholic School Board Trustees: Conseillers du conseil catholique :	
Wards / Quartiers 5, 6 & 7	Phil Squire
Wards / Quartiers 8, 9 & 10	Linda Steel
Midland	
Deputy Mayor /	Stephan Kramp
Mississauga	
City Councillors / Conseillers municipal:	
Ward / Quartier 9	Pat Saito
Dufferin-Peel Catholic DSB Trustees: / Conseiller du Conseil scolaire catholique du district de Dufferin-Peel :	
Mississauga Wards / Quartiers 6 & 11	Peter Ferreira
Peel District School Board Trustees: Conseillers scolaires du district de Peel :	
Mississauga Wards / Quartiers 3 & 4	Sue Lawton
Niagara Falls	
Councillor / Conseiller	Janice Wing
Councillor / Conseiller	Wayne Gates
Niagara-On-The-Lake	
Councillor / Conseiller	Jamie R. King
District School Board of Niagara: / Conseil scolaire du district de Niagara	Paolo Miele

Oakville	
Councillors / Conseillers:	
Ward / Quartier 5	Mark Grant
Ward / Quartier 6	Max Khan
Oshawa	
Regional & City Councillors:/ Conseiller régional et municipal :	Nancy Diamond Amy England Nester Pidwerbecki
Public School Board Trustees: / Conseillers du conseil public:	Michael Barrett Kathleen Hopper Larry Jacula
Otonabee-South Monaghan	
Councillor / Conseiller Otonabee Ward / Quartier	Marion Burton (unofficial)
Ottawa	
Councillors / Conseillers:	
Ward / Quartier 10 Gloucester-Southgate	Diane Deans
Ottawa-Carleton School Board Trustees: / Conseiller du Conseil scolaire du district de Ottawa-Carleton :	
Zone 3:	Donna Blackburn
Zone 4:	Theresa Kavanagh
Zone 5:	Pam FitzGerald
Zone 6:	Bronwyn Funicello
Zone 7:	Mark Fisher
Zone 10:	Jennifer McKenzie

2010 Elections Candidates / candidats d'élections (4/6)

Owen Sound	
Councillor / Conseiller	Colleen Purdon
Oxford Region	
Ingersoll Councillor/ Conseiller	Dave McLeod
Thames Valley School Board Trustees: / Conseiller du Conseil scolaire du district de Thames Valley :	Bill McKinnon
Pelham	
Ward / Quartier 3 Councillor / Conseiller	John Durley
Peterborough	
Ward / Quartier 1 Councillor / Conseiller: Otonabee	Lesley Parnell
Ward / Quartier 4 Councillor / Conseiller:	Keith G. Riel
Reeve Smith-Ennismore-Lakefield	Mary Smith
Pickering	
Ward / Quartier 2 Councillor / Conseiller	Doug Dickerson
Public School Board Trustee: / Conseillers du Conseil scolaire de district Public	Chris Braney

Sault Ste. Marie	
Mayor / maire	Debbie Amaroso
Councillors / Conseillers:	
Ward / Quartier 1	Stephen Butland
Ward / Quartier 2	Terry Sheehan
Ward / Quartier 3	Pat Mick
Ward / Quartier 5	Frank Fata
Scugog	
Ward / Quartier 3	Jim Howard
Public School Board Trustee:/ Conseillers du Conseil	Carolyn Morton
St. Catharines	
Councillors / Conseillers:	
Ward / Quartier 1 Merritton	Jeff Burch Jennifer Stevens
Ward / Quartier 5 Grantham	Dawn Dodge
District School Board of Niagara: / Conseil scolaire du district de Niagara:	Alex Bradham
St. Thomas	
Alderman: (7 elected)	Lori Baldwin-Sands Gord Campbell Tom Johnston
Stormont Dundas & Glengarry—SD&G	
District School Board Trustees / Conseillers du Conseil scolaire du district	
Ward / Quartier 4	John McAllister
Ward / Quartier 5	Jeff McMillan
Ward / Quartier 6	Lisa Swan
Ward / Quartier 10	Caroll Carkner

2010 Elections Candidates / candidats d'élections (5/6)

Sudbury	
<i>Councillors / Conseillers:</i>	
Ward / Quartier 3	Claude Berthiaume
<i>Rainbow District School Board Trustees: Conseillers du Conseil scolaire de district Rainbow</i>	
Area 2 (Ward / Quartier 3,4)	Tyler Campbell
Area 3 (Ward / Quartier 5,6)	Robert Kirwan
Area 5 (Ward / Quartier 9,10)	Doreen Dewar
Area 6 (Ward / Quartier 11,12)	Judy Hunda
<i>Sudbury Catholic District School Board Trustees: / Conseiller du Conseil scolaire catholique du district de Sudbury:</i>	
Zone 1 (Ward / Quartier 1,2)	Estelle Scappatura
Zone 4 (Ward / Quartier 7,8)	Barry MacDonald
<i>Conseil scolaire de district du Grand Nord de l'Ontario Trustee</i>	
Area 11 (Ward/Quartier 8,12)	Raymond Labrecque
Thorold	
Councillor / Conseiller	Shawn Wilson
Thunder Bay	
Mayor / maire	Keith Hobbs
<i>Councillors / Conseillers:</i>	
Councillors-at-large / Conseillers élus par la population générale	Larry Hebert
Current River Ward / Quartier	Andrew Foulds
McKellar Ward / Quartier	Paul Pugh
Westfort Ward / Quartier	Joe Virdiramo

Thunder Bay (cont'd)	
Lakehead Public Schools Trustees: / Conseillers scolaires public du district de Lakehead :	Marg Arnone Pat Johansen Lori Lukinuk Jack Playford George Saarinen Karen Wilson
Thunder Bay Catholic DSB Trustees: / Conseillers du Conseil scolaire catholique du district de Thunder Bay :	Eleanor Ashe Don Cattani Kathy O'Brien
Toronto	
<i>Councillors / Conseillers:</i>	
Ward / Quartier 8	Anthony Perruzza
Ward / Quartier 9	Maria Augimeri
Ward / Quartier 14	Gord Perks
Ward / Quartier 15	Josh Colle
Ward / Quartier 19	Michael Layton
Ward / Quartier 20	Adam Vaughan
Ward / Quartier 21	Joe Mihevc
Ward / Quartier 27	Kristyn Wong-Tam
Ward / Quartier 28	Pam McConnell
Ward / Quartier 29	Mary Fragedakis
Ward / Quartier 30	Paula Fletcher
Ward / Quartier 31	Janet Davis
Ward / Quartier 33	Shelly Carroll
Ward / Quartier 38	Glen DeBaeremaker
<i>Toronto District School Board Trustees: / Conseillers scolaires du district de Toronto :</i>	
Etobicoke Centre	Chris Glover
York West	Stephnie Payne
York Centre	Howard Kaplan

2010 Elections Candidates / candidats d'élections (6/6)

Toronto (cont'd)	
Toronto District School Board Trustees: / Conseillers scolaires du district de Toronto :	
York South Weston	Chris Tonks
Parkdale-High Park	Irene Atkinson
Davenport	Maria Rodrigues
Toronto Danforth	Cathy Dandy
Beaches East York	Sheila Cary-Meagher
Don Valley East	Michael Coteau
Scarborough Centre	David Smith
Scarborough-Rouge River	Shaun Chen

York Region	
Georgina Ward / Quartier 3	Dave Szollosy
Catholic School Board / conseil catholique	
Ward / Quartier 5	Maria Rizzo

Waterloo	
Public School Board: / Conseil scolaire public :	Catherine Fife Kathleen Woodcock

Welland	
Councillors / Conseillers:	
Ward / Quartier 1	Mary Ann Grimaldi
Ward / Quartier 2	Frank Campion
Ward / Quartier 3	Dan Fortier
Ward / Quartier 4	Pat Chiocchio
Ward / Quartier 5	Michael Petrachenko
Regional / régional	Cindy Forster

Whitby	
Councillors / Conseillers:	
Town & Regional / ville et régional	Joe Drumm
West Ward 2 Town / Ouest Quartier 2 Canton	Elizabeth Roy
Catholic School Board Trustees: / Conseillers du conseil catholique :	Christopher Leahy
Public School Board Trustees: / Conseillers du Conseil scolaire de public:	Christine Winters Kimberly Zeppieri